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Til beslutningsforslag nr. B 64. Betænkning afgivet af Sundhedsudvalget den 19. maj 1994 

B e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  a f s k a f f e l s e  a f  v e n t e l i s t e r n e  

p å  o f f e n t l i g e  s y g e h u s e  v e d  i n d d r a g e l s e  a f  p r i v a t e  o g  

u d e n l a n d s k e  h o s p i t a l e r  i  s y g d o m s b e h a n d l i n g e n  s a m t  v e d  

i n d d r a g e l s e  a f  v e n t e t i d s g a r a n t i  

[af Jan Køpke Christensen (FP) m.fl.] 

Udvalget har behandlet beslutningsforslaget 
i nogle møder og har herunder stillet spørgs- 
mål til sundhedsministeren, som denne har be- 
svaret skriftligt. Et af udvalgets spørgsmål til 
sundhedsministeren og dennes svar herpå er 
optrykt som bilag til betænkningen. 

Herefter indstiller et flertal (Socialdemokra- 
tiets, Socialistisk Folkepartis, Centrum-Demo- 
kraternes, Det Radikale Venstres og Kristeligt 
Folkepartis medlemmer af udvalget) beslut- 
ningsforslaget til forkastelse. 

Et mindretal (Det Konservative Folkepartis, 
Venstres og Fremskridtspartiets medlemmer af 
udvalget) indstiller beslutningsforslaget til ved- 
tagelse uændret. 

Et flertal inden for mindretallet (Det Kon- 
servative Folkepartis og Venstres medlemmer 
af udvalget) er af den opfattelse, at der skal 
gøres en ekstra indsats for at nedbringe de 
mange og lange ventelister til landets sygehu- 
se. 

Det er dog Det konservative Folkepartis og 
Venstres opfattelse, at det ville være mest for- 
nuftigt, at først og fremmest alvorlige sygdom- 
me såsom kræftpatienter og hjertepatienter 
sikres hurtig behandling. 

Det er Det konservative Folkepartis og Ven- 
stres opfattelse, at ledig kapacitet på privatho- 
spitaler skal udnyttes optimalt, herunder gen- 
nem offentlig betaling. 
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Bilag 

Et af udvalgets spørgsmål til sundhedsministeren 11 og dennes svar herpå 

Spørgsmål nr. 12: 
»Vil ministeren indhente en udtalelse fra 

Amtsrådsforeningen om forslaget i sin hel- 
hed?« 

Svar: 
Jeg kan henvise til vedlagte udtalelse fra 

Amtsrådsforeningen. 
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AMTSRÅDSFORENINGEN I DANMARK 

Sundhedsministeriet 
Herluf Trolles Gade 11 
1052 København K 

ARFj.nr. 1005-61/94 
ISJ/RH/025 

. , Den 6. maj 1994 

Sundhedsministeriet har bedt om Amtsråds- 
foreningens bemærkninger til et forslag til fol- 
ketingsbeslutning om afskaffelse af ventelister- 
ne på offentlige sygehuse ved inddragelse af 
private og udenlandske hospitaler i sygdoms- 
behandlingen samt ved inddragelse af vente- 
tidsgaranti. Forslaget er stillet af Jan Køpke 
Christensen (FP) m.fl. 

Det er Amtsrådsforeningens opfattelse, at 
det må være op til det enkelte amt, hvorvidt 
man ønsker at bruge privathospitaler og uden- 
landske hospitaler til løsning af amtets syge- 
husopgaver. Hertil kommer, at kapaciteten på 
de private hospitaler er for lille til at kunne bi- 
drage væsentligt til nedbringelse af ventelister- 
ne på de offentlige sygehuse, og at privathospi- 
talerne i givet fald må hente den lægefaglige 
kapacitet fra de offentlige sygehuse inden for 
specialiserede områder som f.eks. hjerteområ- 
det. 

I amterne er der sket en markant stigning fra 
1992 til 1993 i antallet af ambulante operatio- 
ner udført på sygehusene og i antallet af opera- 

tioner udført hos praktiserende speciallæger. 
Amterne har hermed mere end levet op til afta- 
len om 6.500 flere operationer i 1993, som 
Amtsrådsforeningen indgik med den tidligere 
regering i december 1992, og som indgår i 
Amtsrådsforeningens aftale med den nuværen- 
de regering fra foråret 1993. 

Ekstraordinære initiativer til udvidelse af 
operationskapaciteten på de offentlige sygehu- 
se samt ekstraordinære køb af operationer på 
private og udenlandske hospitaler med hen- 
blik på at reducere ventelisterne kræver tilfør- 
sel af ekstra økonomiske ressourcer til amter- 
nes budgetter. 

Det er Amtsrådsforeningens opfattelse, at 
målet om højst 3 måneders ventetid i dag er 
formuleret meget bredt. Såfremt man vælger at 
indføre en egentlig ventetidsgaranti, vil det væ- 
re nødvendigt mere præcist at definere, hvem 
der er omfattet af en eventuel garanti og fra 
hvornår. På dette område kan man f.eks. hente 
inspiration fra Sverige. 

Med venlig hilsen 

KRESTEN PHILIPSEN 
/  Ida Sofie Jensen 


